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REVISTA PRESEI 

 

 ULTIMA ORĂ - Negocieri EŞUATE la Guvern: Medicii nu renunţă la proteste 
După mai bine de trei ore de discuţii la Palatul Victoria, medicii de familie nu au reuşit să ajungă la un acord cu 
premierul Mihai Tudose şi cu vicepremierul Marcel Ciolacu. 
Potrivit România TV, medicii au cerut o finanţare de 10%, însă Guvernul le-ar fi prezentat măriri de 0.5%. 
Nemulţumiţi de oferta primită, aceştia spun că nu vor să accepte soluţii cu jumătate de măsură. 
Sindicaliştii nu au fost mulţumiţi nici proiectul menit debirocratizării prezentat de către Guvern, despre care au 
spus că este „dezastruos”. 
La începutul şedinţei de Guvern din 15 noiembrie, premierul Tudose a afirmat că medicii de familie au fost nevoiţi 
să se transforme "mai mult în contabili decât să îşi facă meseria".  
 
"Chiar au dreptate şi, din păcate, chiar au foarte multă dreptate. Spun din păcate fiindcă sistemul este în 
continuare foarte greoi, foarte birocratizat şi medicii de familie s-au transformat sau au fost nevoiţi să se 
transforme mai mult în contabili decât să îşi facă meseria. Încercăm să găsim soluţii. Prima etapă este vineri, într-o 
consultare pe draft, şi de luni să încercăm, şi împreună cu Ministerul de Finanţe, să reglăm nişte lucruri", declara 
atunci Tudose. 
Premierul a discutat pe 15 noiembrie, la Guvern, cu o delegaţie a medicilor de familie care au protestat în Piaţa 
Victoriei.  
 
Totodată, reprezentanţii medicilor de familie şi ai pacienţilor din mai multe judeţe au pichetat la începutul lunii 
sediile prefecturilor şi caselor judeţene de asigurări de sănătate. Ei au acuzat subfinanţarea asistenţei medicale 
primare şi imposibilitatea medicilor de familie de a-şi practica meseria în condiţii optime. 
Preşedintele Societăţii Naţionale de Medicina Familiei, Rodica Tănăsescu, spunea, la începutul lunii, că legea în 
domeniu ar trebui modificată în ceea ce priveşte regulile administrative de prescriere, unde sunt o mulţime de 
prevederi care interzic medicului de familie să elibereze reţete cu medicaţie frecvent folosită şi la care pacientul 
nu are acces, şi nu în privinţa regulilor profesionale. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 

 BNS: Guvernul a adoptat o ordonanță care obligă toți angajatorii să inițieze negocieri colective pentru menținerea valorii 
nete a salariilor 
Guvernul a adoptat o ordonanță de urgență care obligă toți angajatorii ca, începând din 20 noiembrie, să inițieze 
negocieri colective pentru menținerea valorii nete a salariilor în plată în urma transferului contribuțiilor sociale de 
la angajator la angajat, se arată într-un comunicat al Blocului Național Sindical (BNS), remis luni, AGERPRES. 
"Prin OUG 82/2017, printr-o derogare de la prevederile Legii 62/2011, Guvernul obligă angajatorii să inițieze 
negocieri colective pentru punerea în aplicare a prevederilor OUG 79/2017. Propunerea urmărește în sine să 
oblige părțile la negocieri colective în vederea menținerii valorii nete a salariilor în plată, o dată cu intrarea în 
vigoare a prevederilor OUG 79/2017, respectiv 1 ianuarie 2018. OUG 82/2017 impune tuturor angajatorilor, 
inclusiv celor care au sub 21 de salariați (inclusiv celor cu un singur salariat), să înceapă negocierea colectivă în 
perioada 20 noiembrie — 20 decembrie 2017. Obligația vizează atât angajatorii unde în prezent nu există încheiat 
un contract colectiv de muncă, cât și angajatorii care au în vigoare un contract colectiv de muncă. În această a 
doua ipoteză urmând a se negocia un act adițional", precizează BNS. 
Mai mult, potrivit sursei citate, prevederea care obligă angajatorii să inițieze negocieri colective în perioada 20 
noiembrie — 20 decembrie, prin derogare de la Legea Dialogului Social, a fost introdusă fără niciun fel de 
consultare cu partenerii sociali. 
"Conform informațiilor existente pe site-ul Guvernului, proiectul de ordonanță ce ulterior a primit numărul 
82/2017 a intrat în ședința de Guvern într-o formă ce nu conținea prevederile actualului art VII. De altfel, aceeași 
formă a circulat pentru avize la Comisia de Dialog Social din cadrul Ministerului Muncii și Justiției Sociale dar și la 
Consiliul Economic și Social. Un astfel de mod de adoptare a unor prevederi legale este dificil de înțeles, având în 
vedere că această modificare a fost introdusă fără niciun fel de consultare cu partenerii sociali (sindicate și 
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patronate), deși această normă vizează în mod cât se poate de direct cei doi parteneri în negocierile colective", 
subliniază comunicatul BNS. 
De asemenea, reprezentanții BNS arată că, în această perioadă, reprezentanții Guvernului au avut întâlniri 
repetate cu partenerii sociali în vederea modificării Legii 62/2011, Legea Dialogului Social, însă în niciuna din 
aceste întâlniri nu a fost adusă în discuție intenția Guvernului. 
În context, BNS arată că reglementarea privind negocierile colective "urmărește să arunce în responsabilitatea 
partenerilor sociali ceea ce Guvernul, prin declarațiile date de reprezentanți, a garantat, anume menținerea valorii 
nete a salariilor după aplicarea măsurilor din OUG 79/2017". 
Totodată, Blocul Național Sindical atrage atenția asupra faptului că angajatorii au doar obligația inițierii 
negocierilor, nu și a măririi salariilor brute. 
"Angajatorii au doar obligația inițierii negocierilor, nu și a măririi efective a salariilor brute, în așa fel încât să se 
mențină valoarea netă a acestora începând cu data de 1 ianuarie 2018. Modul de reglementare este total 
nerealist, pe de o parte perioada de negociere care este în acest caz doar o lună, iar pe de altă parte procedura ce 
trebuie urmată, de la stabilirea părților îndreptățite să negocieze și până la înregistrarea contractului colectiv de 
muncă la ITM", se mai precizează în documentul citat. 
Totodată, Blocul Național Sindical (BNS) susține că este greu de spus cine îi va reprezenta pe salariați în negociere 
în companiile unde nu există un sindicat reprezentantiv. 
"Guvernul a reglementat în pripă o speță teoretică, fără să realizeze că implicațiile reale sunt mult mai complexe. 
OUG 82/2017 nici măcar nu ia în calcul ipoteza în care părțile au început deja negocieri colective înainte de 20 
noiembrie și nici ipoteza în care negocierile începute după 20 noiembrie nu pot fi finalizate în termenul prevăzut 
de OUG, ținând cont de gama diversă de aspecte ce fac obiectul unui contract colectiv de muncă. Reglementarea 
din OUG 82/2017 este extrem de ambiguă cu privire la cine reprezintă partea sindicală în negociere. Cu excepția 
situației unde în unitate există un sindicat reprezentativ, sindicat afiliat la rândul său la o federație reprezentativă 
la nivel de sector, în toate celelalte situații este foarte greu de deslușit, și total incert, cine îi va reprezenta pe 
salariați în negociere", se mai arată în comunicat. 
Blocul Național Sindical mai spune, de asemenea, că este imposibil ca federațiile și confederațiile reprezentative 
să-și poată desemna reprezentanți care să asiste negocierea la toți angajatorii din România. 
Conform federației sindicale, la ora actuală în România sunt aproximativ 462.000 de angajatori, din care circa 90% 
au mai puțin de 21 de salariați, iar în 2016 mai puțin de 35% din companiile cu peste 21 de salariați au finalizat 
procedurile de negociere colectivă prin semnarea unui contract colectiv de muncă. 
"Sintetizând, o mare parte din cele 400.000 de companii care în acest moment nu aveau obligația negocierii 
colective vor fi expuse sancțiunilor pentru nerespectarea OUG 82/2017 pentru că: Ordonanța a fost publicată în 
Monitorul Oficial pe 16.11.2017, deși a fost adoptată în data de 8.11.2017, angajatorii având la dispoziție o zi 
lucrătoare pentru a lua act de aceste prevederi și pentru a deschide procesul de negociere colectivă. În aceste 
firme mici de regulă nu există sindicat și accesul la servicii de asistență juridică este extrem de limitat, ca urmare 
probabilitatea de a nu respecta întocmai procedura negocierii colective este foarte ridicată", conform Blocului 
Național Sindical. 
Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 82/2017, pentru modificarea unor acte normative, prevede și reducerea 
contribuției la Pilonul II de pensii de la 5,1% la 3,75%. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Liberalii au organizat în județe mitinguri și acțiuni de prezentare a moțiunii de cenzură împotriva actualei guvernări 
(grupaj 3) 
Filialele PNL au organizat luni seara la nivelul județelor evenimente prilejuite de prezentarea publică a moțiunii de 
cenzură intitulate "PSDragnea, în campanie mumă, la putere ciumă". 
Membrii și simpatizanții PNL s-au reunit la sediile județene ale partidului, de unde s-au deplasat spre sediile 
prefecturilor, unde textul moțiunii de cenzură a fost prezentat public și înmânat reprezentantului Guvernului în 
teritoriu. 
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Potrivit unui comunicat dat publicității de PNL, la evenimente au fost invitați toți cetățenii nemulțumiți de 
"contraperformanța și atitudinea actualei guvernări", precum și reprezentanți ai societății civile și structurilor 
asociative. 
Această acțiune a fost parte din campania de informare lansată de PNL în scopul determinării tuturor 
parlamentarilor, indiferent de culoare politică, să voteze pentru adoptarea moțiunii de cenzură și demiterea 
Guvernului Tudose. 
Moțiunea de cenzură a fost citită luni după-amiază în plenul comun al Camerei Deputaților și Senatului. 
PNL și USR au depus pe 17 noiembrie la Parlament moțiunea de cenzură, care este semnată de 148 de 
parlamentari PNL, USR, PMP și de deputații neafiliați Sorin Cîmpeanu și Daniel Constantin. 
PNL și USR solicită, prin moțiunea de cenzură "PSDragnea, în campanie mumă, la putere ciumă", retragerea 
încrederii acordată Guvernului Tudose, pentru a se opri "distrugerea economiei", "atacul la Justiție" și "scoaterea 
României din Uniunea Europeană". 
 
 
* BOTOȘANI 
Aproximativ 500 de membri ai organizației județene a Partidului Național Liberal (PNL) au participat, luni seară, la 
un marș în municipiul Botoșani. 
Acțiunea are ca scop susținerea moțiunii de cenzură pe care PNL a depus-o împotriva Guvernului social democrat 
condus de Mihai Tudose, ca urmare a măsurilor economice și fiscale adoptate. 
Liberalii s-au oprit în fața sediului PSD și au cerut demisia Guvernului. Ulterior, ei s-au deplasat în Piața Revoluției, 
unde au dat curs unei părți din textul moțiunii de cenzură. 
* GALAȚI 
Aproximativ 1.000 de persoane au participat luni pe platoul din fața sediului Prefecturii Galați la o adunare 
publică organizată de PNL Galați pentru susținerea moțiunii de cenzură "PSDragnea, în campanie mumă, la putere 
ciumă". 
Moțiunea de cenzură a fost citită în fața participanților de primarul liberal al comunei Matca, Nelu Costea. 
Manifestanții, membri de partid și simpatizanți, au fluturat steaguri galbene ale PNL și drapele ale României. Pe 
parcursul acțiunii protestatarii au huiduit și au scandat: "PSD ciuma roșie", "Jos comunismul", "Jos Guvernul 
comunist", "Uniți salvăm toată România". De asemenea pe coli de hârtie se putea citi: "#PSDragnea-Demisia" și 
"... PSD ... ciuma roșie". 
Potrivit liderilor PNL Galați acțiunea de protest a fost autorizată. 
* IAȘI 
Aproximativ 300 de persoane s-au alăturat membrilor filialei ieșene a PNL pentru a lua parte la un marș de 
protest, în semn de susținere a moțiunii de cenzură. 
După ce au străbătut o distanță de aproximativ un kilometru, manifestanții s-au oprit în fața sediului Instituției 
Prefectului și Consiliului Județean Iași, care se află în aceeași clădire. 
În sunetul asurzitor al vuvuzelelor și fluierelor, cu pancarte în mâini, protestatarii au scandat lozinci 
antiguvernamentale, dar și la adresa PSD și liderului acestuia, precum și la adresa ministrului Justiției. 
Liderii filialei ieșene a PNL și manifestanții au criticat actuala guvernare pentru că nu și-a onorat promisiunile 
electorale, dar și din cauza lipsei de interes de care dau dovadă guvernanții față de construcția autostrăzii care să 
lege Estul de Vestul țării, dar și a altor proiecte ale Iașiului și Moldovei. 
* SUCEAVA 
Peste o mie de persoane, potrivit estimării organizatorilor, membri și simpatizanți ai PNL, au participat la un marș 
de protest, autorizat, în municipiul Suceava, acțiunea având ca principal scop susținerea moțiunii de cenzură 
depusă de liberali împotriva Guvernului PSD-ALDE. 
Protestatarii s-au deplasat de la sediul partidului până în Piața Uniunii Europene din proximitatea Prefecturii, 
unde deputatul Angelica Fădor a dat citire moțiunii de cenzură. 
''Suntem nevoiți să ieșim în stradă pentru a ne spune păsurile. De data aceasta, la niciun an de la alegerile din 
decembrie 2016, foarte mulți români vor să-și exprime nemulțumirea față de promisiunile PSD-ALDE. Ce-au 
promis și ce-a ieșit până la urmă? Sunt convins că mulți suceveni care au votat PSD-ALDE regretă astăzi, pentru 
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marea minciună oferită. (...) Transmitem un avertisment foarte dur guvernanților care se joacă cu România'', a 
spus liderul județean al PNL, Gheorghe Flutur, prezent la manifestație. 
La rândul său, primarul Sucevei, liberalul Ion Lungu, le-a spus manifestanților că vorbește în calitatea sa de edil șef 
și că ''trebuie să luăm atitudine asupra unui PSD arogant''. 
''Am venit să vorbesc în numele primarilor. Am venit să somăm public Guvernul PSD Tudose să ia măsuri concrete, 
să compenseze pierderile pe care le vor avea primăriile ca urmare a reducerii cotei de impozit pe venitul global. 
(...) Din păcate, până la această oră, în afară de niște asigurări verbale din partea domnului prim-ministru că 
nimeni nu va pierde niciun leu, că vor fi compensate primăriile cu sume de la bugetul de stat, nu a venit nimic 
concret în acest sens'', a spus primarul Sucevei. 
Nu s-au înregistrat incidente, manifestanții limitându-se la a purta pancarte și a scanda lozinci 
antiguvernamentale și anti Dragnea. 
* VASLUI 
Peste 200 de membri și simpatizanți ai PNL au protestat, luni seara, la Vaslui, scandând lozinci 
antiguvernamentale. 
Însoțiți de reprezentanți ai Inspectoratului de Jandarmi și ai Poliției Locale, liberalii au pornit în marș de la sediul 
organizației județene a partidului și au mers pe bulevardul Ștefan cel Mare spre Piața Centrului Civic, blocând 
circulația pe un sens al principalei artere din municipiul Vaslui. 
În frunte cu președintele PNL Vaslui, Nelu Tătaru, liberalii au urcat pe o scenă amenajată în centrul orașului, au 
scandat lozinci ca: "PSD — ciuma roșie!" sau "Vrem justiție, nu corupție" și au îndemnat trecătorii să li se alăture. 
Mitingul nu a fost lipsit de incidente, un cetățean fiind îndepărtat de jandarmi din zona în care avea loc protestul 
după ce a spus că, dacă ar putea, "ar pune o bombă". 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Chirițoiu: Consiliul Concurenței analizează scumpirea accelerată a alimentelor; o posibilă cauză ar putea fi creșterea 
deficitului bugetar 
Consiliul Concurenței a demarat o analiză, la sesizarea Ministerului Agriculturii, pentru a determina cauzele 
scumpirii accelerate a alimentelor în această lună, unul dintre posibilele motive fiind creșterea deficitului bugetar, 
care duce la majorarea importurilor și pune presiune pe inflație, a declarat, pentru AGERPRES, Bogdan Chirițoiu, 
președintele Consiliului Concurenței. 
"Am primit de la Ministerul Agriculturii o solicitare pentru analiza prețurilor la alimente, în special la unt, ouă și 
unele produse din carne, unde prețurile au avut evoluții radicale. Foarte bine că ne-au făcut o astfel de sesizare, 
dar ar fi foarte bine să vină și cu date, cu mai multe informații. Le-am cerut și noi acest lucru, întrucât ministerul 
de resort are informații mai multe pe această temă", a spus Chirițoiu. 
El a arătat că unele creșteri de prețuri par să aibă caracter regional, cum este cazul ouălor și untului, însă acest 
lucru nu ar justifica pe deplin scumpirile din România. 
Totodată, întrebat dacă se suspectează o înțelegere între retaileri, Chirițoiu a răspuns: "Nu aș putea să spun acum 
acest lucru, este prea devreme. Vom analiza tot lanțul, de la producție la raft, să vedem dacă avem de-a face cu 
un mecanism de piață funcțional". 
"Sunt evoluții recente, apărute în luna noiembrie, în contextul în care, potrivit INS, prețul alimentelor în 
octombrie 2017 față de 2016 este de doar 3%, similară cu creșterea prețului la produsele nealimentare", a 
adăugat el. 
Potrivit lui Chirițoiu, scumpirile ar putea fi efectul creșterii deficitului bugetar. "Excesul de cerere din deficitul 
bugetar se duce în importuri, crește deficitul comercial. Deci dacă am deficit bugetar acesta atrage importurile, 
ceea ce generează o scădere a cursului și generează inflație. Întrucât mare parte din alimente sunt importate, iar 
leul scade față de euro, acestea generează o creștere a prețurilor. Sunt legi ale economiei", a explicat Chirițoiu. 
Președintele Concurenței nu a putut oferi un orizont de timp în care analiza ar putea fi finalizată, exprimându-și 
speranța că acest lucru va fi realizat cât mai repede posibil. 
El a amintit de amenda de 35 de milioane de euro luată în 2015 de Metro, Real, Selgros, Mega Image și furnizorii 
acestora, ca urmare a unor înțelegeri anticoncurențiale, și a precizat că există în analiza Consiliului o altă 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
investigație, care vizează eventuale comportamente ilegale ale Cora, Carrefour, Kaufland și ale furnizorilor lor, 
anchetă care va fi finalizată în prima parte a anului viitor. 
În altă ordine de idei, Chirițoiu a fost întrebat dacă instituția pe care o reprezintă a identificat până acum posibile 
ilegalități comise de magazine în perioada de reduceri Black Friday. "Monitorizăm ce se întâmplă de Black Friday, 
dar este prea devreme să spunem dacă există suspiciuni. Ne uităm la tot comerțul online, iar Black Friday poate fi 
un studiu de caz. Vom veni cu un rezultat în acest sens peste câteva săptămâni", a răspuns Chirițoiu. 
Vineri, ministrul Agriculturii, Petre Daea, a declarat, pentru AGERPRES, că a sesizat Consiliul Concurenței în 
privința scumpirilor apărute la alimente, în special la ouă, carne și produse lactate, întrucât analizele Ministerului 
Agriculturii nu au scos în evidență motive obiective care să determine majorări de prețuri, iar instituția nu are 
instrumente și prevederi legale pentru a interveni pe piață. 
"Cerem sprijinul Consiliului Concurenței pentru a vedea dacă nu cumva sunt elemente care vizează o înțelegere 
între comercianți, pentru că altfel nu se explică", a susținut Daea. 
Acesta a adăugat că "a luat la pas" în aceasta perioadă mai multe piețe și magazine din București și a constatat 
"anomalii și lucruri de neînțeles", în condițiile în care nu au fost înregistrate creșteri în costurile de producție, însă 
prețul alimentelor s-a dublat la raft, în unele cazuri. 
Fermierii solicită și ei intervenția autorităților, în contextul în care ei spun că își vând producția la prețuri mai mici 
decât acum câteva săptămâni, însă, pe de altă parte, produsele ajung la consumator cu prețuri mult mai mari. 
"În ultimele 60 de zile, prețul cărnii de porc a scăzut cu circa 30% la poarta fermei. Astăzi fermierii vând cu 4,9 
lei/kg la poarta fermei — cu mari presiuni din partea retailerilor pentru noi scăderi de preț! Prețul la carnea de 
pasăre a scăzut la poarta fermei cu aproximativ 20% în timp ce prețul la carnea de vită se menține stabil, dar cu 
tendințe de scădere. Pentru sectorul de producție ouă, cererea este foarte mare, dar prețurile au crescut la 
fermieri cu circa 26%, nu cu 100%, în timp ce laptele și produsele lactate au prețul nemodificat la producător", 
susțin reprezentanții Asociației Crescătorilor și Exportatorilor de Bovine, Ovine și Porcine din România (ACEBOP). 
Reprezentanții Uniunii Crescătorilor de Păsări din România (UCPR) susțin că prețul ouălor a crescut la poarta 
fermei cu doar 24% în octombrie 2017, comparativ cu perioada similară a anului trecut, această situație fiind 
determinată însă de "criza fipronilului" din luna august, care a distorsionat piața în unele state membre ale 
Uniunii Europene. 
Potrivit datelor furnizate AGERPRES de UCPR, în luna octombrie 2017, ouăle s-au vândut, în medie, cu 36 de bani 
pe bucata, fără TVA, la poarta fermei, însă în magazine prețul a sărit de 80 de bani pe bucată. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CNAIR a încheiat toate acordurile-cadru și contractele necesare deszăpezirii din iarna 2017-2018 
Toate cele 57 de acorduri cadru și contractele subsecvente pentru iarna 2017-2018 au fost semnate, informează, 
luni, Compania Națională pentru Administrarea Infrastructurii Rutiere (CNAIR). 
În ceea ce privește materialele necesare pentru activitatea de deszăpezire, CNAIR are în prezent peste 162.000 de 
tone de sare și 1.176 de tone de clorură de calciu în stoc, iar în bazele companiei sunt un număr de 2.013 utilaje 
funcționale, din care 506 sunt utilaje proprii. 
Necesarul total de sare pentru iarna curentă este de 347.000 de tone. 
"Precizăm că, în această săptămână, directorul general adjunct desemnat să coordoneze activitatea de 
deszăpezire la nivel național, Radu Munteanu, împreună cu echipa din subordine, efectuează verificări în teritoriu 
în cadrul cărora sunt evaluate stocurile și situația utilajelor pentru fiecare Direcție Regională de Drumuri și Poduri 
în parte", se mai spune în document. 
Situația detaliată a contractelor semnate poate fi consultată pe site-ul CNAIR. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mișa (MFP): Evaziunea fiscală subminează sustenabilitatea economiei, taxarea corectă și competiția onestă 
Evaziunea fiscală subminează sustenabilitatea economiei, taxarea corectă și competiția onestă, iar România va 
continua să susțină evoluția cadrului fiscal și îmbunătățirea instrumentelor de luptă împotriva evaziunii, a 
declarat, luni, ministrul Finanțelor Publice, Ionuț Mișa, la Seminarul de Formare în domeniul Schimbului de 
Informații organizat sub egida Forumului Global și a ANAF. 
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"Transparența fiscală și schimbul de informații sunt esențiale în lupta împotriva evaziunii fiscale, inclusiv în 
combaterea planificării fiscale agresive și a spălării banilor. Evaziunea fiscală subminează sustenabilitatea 
economiei, taxarea corectă și competiția onestă', a spus Mișa în debutul seminarului. 
Acesta a subliniat că, încă din momentul fondării, Forumul a înregistrat progrese în promovarea schimbului de 
informații în rândul unui număr tot mai mare de jurisdicții și a crescut constant în ceea ce privește numărul 
membrilor. 
Ministrul Finanțelor Publice a explicat, totodată, că evaziunea fiscală există în absența unui sistem puternic de 
guvernanță fiscală, iar evazioniștii prosperă în absența coordonării și cooperării internaționale. 
'România va continua să susțină neîncetat — împreună cu OCDE, Forumul Global și toți partenerii internaționali 
interesați — evoluția cadrului fiscal și îmbunătățirea instrumentelor de luptă împotriva evaziunii fiscale. Susțin 
continuarea eforturilor Forumului Global în ceea ce privește dezvoltarea standardelor internaționale aflate în 
vigoare. Cooperarea internațională este esențială în asigurarea unui mediu concurențial corect', a spus acesta. 
În final, șeful de la Finanțe a arătat că parteneriatul strâns și substanțial dintre România și OCDE "reprezintă o 
evoluție firească, o recunoaștere a rolului tot mai important pe care România și-l asumă într-un context complex" 
și și-a exprimat speranța că se va transforma în statutul de membru în viitorul apropiat, "țara noastră îmbrățișând 
fără echivoc valorile fundamentale ale OCDE (Organizația pentru Cooperare și Dezvoltare Economică)". 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Vești PROASTE pentru această categorie de angajați: Pierd masiv la salariu după adoptarea 'revoluţiei fiscale' 
Persoanele care un contract part-time vor plăti taxe la nivelul salariului minim pe economie, potrivit unor 
calcule România Tv. Persoanele care lucrează în baza unor contracte de muncă cu timp parțial datorează CAS și 
CASS la nivelul celor plătite pentru un salariu minim brut pe țară, astfel: 
CAS aferentă condițiilor normale de muncă va fi, din 2018, de 25%; 
CASS va fi, din 2018, de 10%. 
În cazul în care o persoană lucrează în baza unui contract individual de muncă cu timp parțial de patru ore/zi, 
salariul brut va putea fi de cel puțin 950 de lei, iar pentru acest venit se vor datora următoarele contribuții sociale 
calculate prin raportare la salariul minim brut pe economie: 

 CAS va fi de 475 de lei; 
 CASS va fi de 190 de lei. 

Prin urmare, salariul net al unei persoane ce se va regăsi în această situație va fi de 285 de lei. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Ministrul Transporturilor dă asigurări că se va ocupa de determinarea Autorității de Reformă Feroviară să urgenteze 
achiziția de trenuri pentru CFR Călători (sindicate) 
Ministrul Transporturilor, Felix Stroe, a dispus demararea negocierilor colective la unitățile feroviare de stat și la 
aeroporturi în vederea stabilirii salariilor lunare ale angajaților, astfel încât aceștia să nu fie afectați de măsura 
transferului contribuțiilor de la angajator la angajat, și a dat asigurări că se va ocupa de determinarea Autorității 
de Reformă Feroviară (ARF) să urgenteze efectuarea achizițiilor de material rulant motor nou pentru CFR Călători, 
prin utilizarea fondurilor europene și prin capitalizarea companiei, susține Confederația Națională Sindicală 
Meridian. 
Potrivit unui comunicat al CNS Meridian, remis AGERPRES, luni a avut loc o întâlnire de lucru între ministrul 
Transporturilor, Felix Stroe, președintele și secretarul general ai confederației, Ion Popescu și, respectiv, Dumitru 
Fornea, și reprezentanții FSTFR, ai Sindicatului pentru Unitatea Salariaților CFR Călători și ai Sindicatului 
Aeroportuar "Henri Coandă", organizații sindicale afiliate. 
Cu acest prilej, președintele CNS Meridian, Ion Popescu, a ridicat problema scăderii cu aproximativ 5 miliarde de 
lei a bugetului Ministerului Transporturilor alocat pentru anul 2018, de la 13,91 miliarde în 2017, la nouă miliarde 
de lei. 
"Dacă forma actuală a proiectului de buget pentru anul viitor nu se modifică, activitatea Ministerului 
Transporturilor va fi grav afectată, iar fondurile europene prevăzute pentru modernizarea infrastructurii de 
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transport și pentru achiziționarea de material rulant nu vor putea fi accesate corespunzător alocărilor multianuale 
prevăzute pentru țara noastră. Domnul Ion Popescu a solicitat domnului ministru Stroe să facă toate demersurile 
necesare pe lângă Ministerul Finanțelor Publice pentru reîntoarcerea acestor resurse bugetare la Ministerul 
Transporturilor", se menționează în comunicat. 
Alte probleme importante ridicate de sindicaliști la întâlnirea cu ministrul Transporturilor au vizat: demararea 
negocierilor colective în termenul prevăzut în OUG 82/2017, respectiv realizarea efectivă a negocierii în perioada 
20 noiembrie — 20 decembrie 2017 la unitățile feroviare de stat în vederea stabilirii salariilor lunare ale 
angajaților, astfel încât aceștia să nu piardă nimic prin transferarea contribuțiilor de la angajator la angajat, 
urgentarea demersurilor pentru obținerea avizului favorabil al Guvernului pentru proiectul de Lege privind 
statutul personalului feroviar, accelerarea procesului de achiziții a materialului rulant motor nou pentru CFR 
Călători, prin utilizarea fondurilor europene, prin capitalizarea companiei și prin împrumuturi făcute de CFR 
Călători destinate achizițiilor de material rulant nou, pentru înlocuirea locomotivelor, automotoarelor și a ramelor 
electrice cu vârstă medie de peste 45 de ani. 
De asemenea, s-au discutat aspecte privind identificarea soluțiilor necesare astfel încât CFR Călători să nu încheie 
anul în curs cu pierderi, din cauză că la prima rectificare bugetară s-a micșorat nejustificat compensația aprobată 
prin Hotărâre de Guvern în aprilie 2017 pentru companie, respectiv cu 121 milioane lei; repartizarea echilibrată și 
durabilă a bugetelor de investiții pentru infrastructura de transport, în acord cu normele europene, astfel încât 
bugetul dedicat infrastructurii feroviare să fie mai mare sau cel puțin egal cu cel destinat investițiilor în 
infrastructura rutieră; demararea și realizarea efectivă a negocierilor colective în termenul prevăzut de lege 
pentru lucrătorii Aeroportului "Henri Coandă' și stabilirea unei întâlniri de lucru între ministrul Transporturilor și 
reprezentanții Sindicatului Aeroportuar "Henri Coandă'; necesitatea stabilității, atât la nivelul politicilor, cât și la 
nivelul echipei manageriale, de a se permite formarea unor strategii pe termen lung pentru îmbunătățirea 
cadrului legal necesar în vederea dezvoltării proiectelor aeroportuare. 
"Investițiile în infrastructură și facilități sunt esențiale în contextul creșterii continue a activității aeroportuare atât 
pentru menținerea unor standarde ridicate de siguranță și confort, dar și pentru faptul că aeroportul este un 
obiectiv de interes național, iar prin OG 64/1999 a fost aprobat Programul Strategic de Dezvoltare a Infrastructurii 
Aeroportului Internațional 'Henri Coandă' București, care trebuie implementat până în anul 2020", se spune în 
comunicat. 
Potrivit sursei citate, Felix Stroe a dat asigurări că se va implica în urgentarea demersurilor pentru obținerea 
avizului favorabil al Guvernului pentru proiectul de Lege privind statutul personalului feroviar și introducerea 
acestuia în Camera Deputaților, la Comisiile pentru muncă, pentru transporturi și în Plenul Camerei Deputaților, 
pentru a se vota favorabil acest proiect legislativ esențial "pentru redarea prestigiului și a demnității lucrătorilor 
feroviari", dar și că se va ocupa personal pentru a determina ARF să urgenteze efectuarea achizițiilor de material 
rulant motor nou pentru CFR Călători. 
De asemenea, a dispus demararea negocierilor colective și realizarea efectivă a acestora la unitățile feroviare de 
stat și la aeroporturi în vederea stabilirii salariilor lunare ale angajaților, astfel încât aceștia să nu fie afectați prin 
transferarea contribuțiilor de la angajator la angajat, și a promis că va angaja discuții cu organizațiile sindicale și cu 
Ministerul Finanțelor Publice pentru identificarea soluțiilor necesare pentru ca operatorul național de transport 
feroviar să nu încheie anul pe pierderi, din cauza micșorării compensațiilor. 
În plus, Felix Stroe le-a spus sindicaliștilor că "va promova în mediul politic ideea că repartizarea bugetelor de 
investiții pentru infrastructura de transport trebuie să fie în acord cu normele europene, respectiv că repartizarea 
bugetelor să se facă echilibrat între infrastructura feroviară și infrastructura rutieră", iar săptămâna viitoare va 
efectua, la invitația reprezentanților Sindicatului Aeroportuar "Henri Coandă", o vizită de lucru la cel mai mare 
aeroport al țării, pentru a constata la fața locului provocările cotidiene ale lucrătorilor care asigură operarea 
acestui aeroport internațional care a ajuns la un trafic de peste 10 milioane de pasageri în anul 2016. 
"La problemele ridicate de organizațiile sindicale, ministrul Transporturilor, domnul Felix Stroe a răspuns: 'Am 
venit în acest minister ca să pun o cărămidă, nu ca să dărâm. Mi-am propus ca în perioada mandatului meu de 
ministru al Transporturilor să redăm prestigiul căii ferate prin adoptarea unui statut modern al personalului 
feroviar, finalizarea unor tronsoane de infrastructură feroviară și achiziția de material rulant motor nou, prin 
utilizarea fondurilor europene; să desțelenim proiectele de infrastructură rutieră pentru transportul de marfă și 
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persoane; să asigurăm dragarea corespunzătoare a Dunării pentru realizarea navigației fluviale la standarde 
internaționale; să avansăm în modernizarea infrastructurii aeroportuare din România'", se spune în comunicatul 
CNS Meridian. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudose: Este misiunea noastră de onoare să asigurăm copiilor din România o viață mai bună 
Premierul Mihai Tudose afirmă că o "misiune de onoare" a guvernării, a clasei politice este aceea de a le asigura 
copiilor din România "o viață cât mai bună" și de a-și asuma responsabilitatea că aceștia cresc și se dezvoltă "într-
o societate a drepturilor, libertăților și egalităților de șanse". 
"Mă bucur ca astăzi, de Ziua Internațională a Drepturilor Copilului, peste tot în lume și în România copiii 'preiau 
puterea' și își spun punctul de vedere. Cred că ar trebui să se întâmple mai des acest lucru. De ce? Pentru că noi, 
adulții, vorbim mai mult pentru ziua de astăzi — adică pentru prezent — copiii vorbesc pentru viitor, pentru ziua 
de mâine. Iar vocea lor trebuie auzită. Este misiunea noastră de onoare să asigurăm copiilor din România o viață 
cât mai bună. Este responsabilitatea noastră să ne asigurăm că se dezvoltă și cresc într-o societate a drepturilor, 
libertăților și egalităților de șanse", a scris premierul luni pe pagina sa de facebook. 
Premierul le adresează în context mulțumiri reprezentanților UNICEF România pentru implicarea constantă în 
inițiativa dedicată copiilor. 
"Mulțumesc reprezentanților UNICEF România pentru implicarea constantă și pentru această frumoasă și 
generoasă inițiativă!", afirmă Tudose. 
Premierul menționează în cuprinsul mesajului său și pe cel al unei fetițe în vârstă de 10 ani: "Mai jos vă invit să 
citiți mesajul Laurei (10 ani). 'Dacă aș fi prim-ministru aș vorbi cu toți părinții și i-aș ruga să petreacă mai mult timp 
cu copiii lor, să se joace, să alerge împreună cu ei, să fie alături de ei'". 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 

 Tudose: Interesul Guvernului este să încurajeze tânăra generație să citească; vom sprijini un proiect național 
Interesul Guvernului este să încurajeze tânăra generație să citească, a afirmat luni premierul Mihai Tudose, 
precizând că Executivul are disponibilitatea să sprijine cu fonduri bugetare finanțarea unui proiect național în 
acest sens, care ar urma să fie inclus în Programul Centenar. 
Potrivit unui comunicat al Guvernului, remis AGERPRES, Programul Centenar va include un proiect național prin 
care românii vor fi încurajați să citească. Aceasta a fost concluzia unei întâlniri de lucru pe care prim-ministrul 
Tudose a avut-o luni, la Palatul Victoria, cu reprezentanții Asociației Editorilor și Distribuitorilor din România. 
"Interesul nostru, al Guvernului, este să încurajăm tânăra generație să citească, iar pe cei din generația noastră și 
a părinților noștri, să se întoarcă la lectură. Vă invit să gândim împreună un proiect național în acest sens. Avem 
toată disponibilitatea să sprijinim cu fonduri bugetare finanțarea acestui proiect, pe care să îl cuprindem în 
Programul Centenar", a afirmat premierul Tudose. 
Conform Guvernului, proiectul prin care românii vor fi încurajați să citească va avea mai multe componente, între 
care o campanie națională de valorizare a lecturii și a scriitorilor români, în care personalități și mijloace de 
informare vor fi invitate să se alăture instituțiilor statului. De asemenea, sunt avute în vedere și alte mijloace, 
inclusiv financiare, prin care să fie susținută activitatea de editare a cărților și atragerea tinerei generații spre 
lectură. 
Reprezentanții Guvernului și cei ai Asociației Editorilor și Distribuitorilor din România vor continua consultările 
pentru stabilirea acțiunilor comune ce vor fi incluse în acest proiect, se mai arată în comunicat. 
La întâlnirea de luni, de la Palatul Victoria, au mai participat, din partea Guvernului, vicepremierul Marcel Ciolacu, 
ministrul Culturii, Lucian Romașcanu, și consilierul de stat Felix Rache. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Economiei participă, marți, la lucrările Comisiei economice, industrii și servicii din Senat 
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Ministrul Economiei, Gheorghe Șimon, va participa, marți, la lucrările Comisiei economice, industrii și servicii din 
Senat. 
Potrivit unui anunț de presă, la ședința comisiei vor fi dezbătute aspecte legate de influențele pe care noile măsuri 
fiscale, recent adoptate prin Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 79/ 2017 pentru modificarea și completarea 
Legii nr. 227/ 2015 privind Codul fiscal le au asupra societăților la care Ministerul Economiei este acționar, precum 
și aspecte legate de prevederile proiectului de lege pentru reglementarea sistemului de redevențe al 
concesiunilor resurselor minerale, petroliere și hidrominerale, aflat în dezbatere publică. 
Alături de ministrul Economiei, la dezbatere vor participa reprezentanții Agenției Naționale pentru Resurse 
Minerale. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Secția pentru procurori a CSM discută raportul Inspecției Judiciare privind controlul la Parchetul General 
Secția pentru procurori din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) urmează să discute marți raportul 
Inspecției Judiciare privind controlul efectuat al Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție. 
Potrivit ordinii de zi publicată pe pagina de internet a CSM, Secția pentru procurori urmează să ia în discuție 
"Raportul Inspecției Judiciare numărul 5116/IJ/983/DIP/2017 având ca obiect eficiența managerială și modul de 
îndeplinire a atribuțiilor ce decurg din legi și regulamente la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și 
Justiție, precum și respectarea normelor procedurale și regulamentare de către procurorii și personalul auxiliar de 
specialitate din cadrul parchetului vizat". 
Pe 13 noiembrie, Inspecția Judiciară anunța că a trimis la Consiliul Superior al Magistraturii raportul privind 
controlul efectuat la Parchetul General. 
"Joi, 9 noiembrie 2017, Inspecția Judiciară a transmis Secției pentru procurori a Consiliului Superior al 
Magistraturii Raportul privind rezultatele controlului managerial, desfășurat în perioada 4 — 29 septembrie 2017, 
la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție", se precizează într-un mesaj postat pe pagina de 
Facebook a Inspecției Judiciare. 
Potrivit unor surse din cadrul instituției, PÎCCJ nu a formulat obiecțiuni la raportul întocmit de inspectorii judiciari. 
Inspecția Judiciară a început controlul la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție pe data de 4 
septembrie, fiind vizată activitatea desfășurată la PÎCCJ în 2016 și semestrul I al acestui an. 
Echipa de control a fost formată din opt inspectori judiciari. 
Șeful Inspecției Judiciare a semnat, la începutul lunii iulie, ordinele pentru efectuarea controalelor privind 
eficiența managerială la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție și Direcția Națională Anticorupție 
— Structura centrală. 
Cele două controale au fost incluse în calendarul de activități pentru anul 2017 ca urmare a propunerii ministrului 
Justiției, Tudorel Toader. 
Pe 19 iunie, Toader a trimis la Inspecția Judiciară o cerere prin care solicita efectuarea unor controale la DNA și 
Parchetul General. Cererea era motivată de faptul că la cele două instituții nu au mai fost efectuate controale de 
foarte mult timp. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Legile cu incidenţă asupra Justiţiei vor fi modificate numai în comisia specială condusă de Florin Iordache 
Toate legile cu incidență asupra justiției vor fi modificate în comisia specială condusă de preşedintele comisiei 
speciale, Florin Iordache. Plenul celor două camere a luat luni această decizie. 
Plenul comun al Parlamentului a aprobat luni, cu 198 de voturi 'pentru' şi 119 'împotrivă', modificarea 
regulamentului Comisiei speciale privind sistematizarea, unificarea şi asigurarea stabilităţii legislaţiei în domeniul 
Justiţiei, astfel încât actele normative cu incidenţă asupra Justiţiei să fie modificate numai în această comisie, 
relatează Agerpres. 
Preşedintele comisiei speciale, Florin Iordache, a trimis luni Birourilor permanente reunite o scrisoare în care 
solicită ca toate actele normative cu incidenţă asupra Justiţiei care sunt în procedură parlamentară să fie 
dezbătute şi modificate în această comisie. 
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Iordache a solicitat BPR modificarea regulamentului comisiei pe care o conduce cu articolul următor: 'examinarea, 
modificarea şi completarea, după caz, a tuturor actelor normative cu incidenţă asupra Justiţiei, în vederea 
reformării sistemului judiciar, aflate în procedură parlamentară, precum şi a celor ce urmează a intra în procedura 
parlamentară, pe toată perioada desfăşurării activităţii Comisiei şi care vor fi transmise acesteia'. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tăriceanu despre Legile Justiției: Mușuroiul a fost deranjat, iar asta ar trebui să îi pună pe români pe gânduri 
Președintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, a declarat luni că ministrul Justiției, Tudorel Toader, "își face 
treaba cu brio", iar "deranjul" pe care l-a provocat pachetul de legi din domeniul Justiției ar trebui să îi pună pe 
gânduri pe români. 
"Calitatea profesională indiscutabilă pe care o are (ministrul Justiției — n.r.) i-a permis să aibă o abordare globală 
pe întreg pachetul de legi ale Justiției și din perspectiva experienței pe care a dobândit-o la Curtea 
Constituțională. Ceea ce este iarăși foarte adevărat: vedem că mușuroiul a fost deranjat și este o bâzâială în jurul 
mușuroiului ăsta — care esta așa-zis-ul sistem, cum le place lor să se autodefinească, să se autonumească — 
extraordinară. Faptul că i-am deranjat, în fine, ar trebui să îi pună pe mulți români pe gânduri. Pe unii se pare că 
nu îi pune nimic pe gânduri, au în continuare drive-ul dat și merg pe aceeași direcție", a afirmat președintele 
Senatului. 
El a adăugat că în România principiul separației puterilor în stat pare să nu fie acceptat de unii care lucrează în 
Justiție și care "ar vrea să facă în același timp și legile, să și judece". 
"Până una alta, într-un sistem democratic legile sunt făcute de Parlament și Justiția aplică legea. Și cred că în 
această perspectivă trebuie să privim toată 'dezbaterea' care a avut loc în ultima perioadă în România", a spus 
Tăriceanu. 
Președintele Senatului a adăugat că "anumite schimbări legislative care sunt în discuție în momentul de față" vor 
repune lucrurile "în ordinea lor firească" și vor crește independența Justiției. 
În opinia sa, Justiția, în "foarte multe" situații, "a dovedit că răspunde la comenzi politice" și la comenzi din afara 
sistemului de justiție. 
"Nu s-a întâmplat nimic, pentru că știm bine: Inspecția Judiciară a fost o instituție care nu a funcționat în toată 
această perioadă. Vedem cât de defectuos funcționează CSM. Lucrurile astea le cunosc de o bună bucată de 
vreme, pentru că la Senat, în urmă cu un an și jumătate, am înființat un grup de lucru pe Legile Justiției, când am 
observat că CSM este factorul principal de boicotare a oricărui demers de schimbare a Legilor Justiției, lucru care 
se dovedește mai pregnant în zilele noastre", a declarat liderul ALDE. 
Tăriceanu a susținut că "rezistența la schimbare, la revenirea într-o situație de normalitate" reprezintă cea mai 
bună dovadă că "statul paralel există" și că schimbările preconizate deranjează această situație de fapt. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Senat: Propunerea legislativă prin care persoanele condamnate penal definitiv au interdicție de a candida la Președinție, 
respinsă 
Senatul a respins luni inițiativa legislativă inițiată de un grup de parlamentari PNL prin care se propunea ca 
persoanele condamnate penal definitiv să aibă interdicție de a candida pentru funcția de șef al statului. 
Propunerea legislativă, cu caracter organic, nu a întrunit luni numărul necesar de voturi favorabile pentru 
adoptare (30 de voturi "pentru" și 60 "împotrivă"). 
"Nu pot candida persoanele care, la data depunerii candidaturii, nu îndeplinesc condițiile prevăzute de lege, 
condițiile prevăzute de art. 37 din Constituția României, republicată, pentru a fi alese sau care au fost alese 
anterior de două ori ca președinte al României. Nu pot candida persoanele care la data depunerii candidaturii au 
suferit condamnări penale definitive", se arată în propunerea legislativă respinsă de Senat. 
Potrivit expunerii de motive, "propunerea legislativă vine în întâmpinarea dorinței legitime a cetățenilor României 
de a fi reprezentați de persoane fără probleme penale și astfel de a face un pas înainte în lupta împotriva 
corupției". 
Propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Legii nr.370/2004 pentru alegerea Președintelui 
României va intra în dezbaterea Camerei Deputaților, cu rol decizional în acest caz. 
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(Sursa: Agerpres) 
 

 Anunț de ultimă oră al ministrului Energiei: Ce se întâmplă cu preţurile energiei electrice și al gazelor naturale 
în această iarnă 
Ministerul Energiei se așteaptă cel puțin la o stagnare a energiei electrice, posibil chiar o diminuare, iar 
la gaze naturale nu a primit de la Autoritatea Națională de Reglementare în domeniul Energiei (ANRE) semnale cu 
privire la o ajustare pozitivă, a declarat, luni, ministrul de resort, Toma Petcu, în cadrul unei conferințe de 
specialitate. 
"Din tranzacțiile care vor fi realizate pentru primul trimestru al anului următor noi sperăm să observăm cel puțin o 
stagnare a prețului, dacă nu chiar o diminuare pentru că sunt motive suficiente, vorbim de de energie electrică. 
Iar în zona de gaze, această liberalizare trebuia foarte bine reglementată și stabilită de ANRE. Așteptăm să se 
realizeze acest lucru după care ANRE poate să facă o analiză dacă va fi necesară o ajustare de preț", a spus Toma 
Petcu. 
Acesta a precizat că de la ANRE nu i s-a semnalat necesitatea unei ajustări pozitive. 
"Ajustările de prețuri sunt strict politica ANRE. Acesta nu înseamnă că Ministerul Energiei nu a avut discuții 
permanente cu ANRE, cu fosta conducere și cu actuala conducere, despre ajustarea acestor prețuri. În acest 
moment, așteptăm să vedem cum vor evolua licitațiile pentru primul trimestrul al anului următor. Este foarte 
important ca în aceste licitații să vedem evoluția prețurilor și prețurile la care se închid contractele, urmând ca, în 
funcție de acest lucru și de evoluția pieței și de cantitățile suplimentare pe care eu le estimez de energie electrică 
cel puțin din zona de hidro și eoliană, zona ieftină de producție a energiei, să se resimtă în prețuri atât pe piețele 
secundare, cum este PZU, și de asemenea în tranzacțiile pentru T1", a afirmat Toma Petcu, conform Agerpres. 
De asemenea, acesta a spus că orice modificare a prețurilor de către ANRE trebuie să fie puternic justificată. 
"Suntem foarte atenți și în zona de gaze pentru că vorbim în această perioadă de o liberalizare totală, o 
liberalizare care ar fi trebuit să fie reglementată de către ANRE printr-o legislație secundară. Acest lucru nu s-a 
întâmplat la timp. Actuala conducere a ANRE, așa cum v-a comunicat, a demarat acest lucru și vrea să elaboreze 
această legislație pentru a putea să reglementeze foarte bine aceste tranzacții care se fac pe piață între 
producători și distribuitori. Suntem convinși că prin această reglementare se poate stabili, din punctul meu de 
vedere, dacă evoluția prețului necesită și se justifică o altă ajustare în zona de gaze. În acest moment, din 
discuțiile pe care le-am avut cu ANRE, dumnealor nu sesizează că ar fi cazul să realizeze acest lucru", a declarat 
Toma Petcu la conferința Focus Energetic. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Energiei pune PUNCT scandalului declanşat de Transgaz: 'Stocurile de combustibili, mai mari decât 
necesarul estimat'  
Ministrul Energiei pune punct scandalului izbucnit în prag de iarnă. Ministerul a luat în calcul, la elaborarea 
Programului de iarnă, inclusiv scenarii pesimiste, cu vreme rea și creșteri de consumuri, astfel că stocurile de 
combustibili sunt mult mai mari decât necesarul estimat, a declarat, luni, ministrul de resort, Toma Petcu, în 
cadrul unei conferințe de specialitate. 
"Chiar după această dezbatere, am convocat la DEN Comandamentul de iarnă pentru a face o ultimă trecere în 
revistă a tuturor pregătirilor la nivel tehnic. Vreau de la început să transmit un mesaj clar pentru toată lumea: anul 
acesta pregătirile de iarnă au început mult mai devreme decât în 2016 și au fost gândite și mult mai adaptat 
condițiilor de iarnă din România! Am luat în calcul în elaborarea Programului de iarnă inclusiv scenarii pesimiste, 
cu vreme rea și creșteri de consumuri, atât la gaze naturale, cât și la energie electrică. De aceea, prin acest 
Program am majorat cantitățile ce trebuie stocate (apă în lacurile de acumulare, gaze, cărbune). În toate cazurile, 
stocurile de combustibili pentru iarnă sunt mai mari decât necesarul estimat, unele fiind chiar duble", a spus 
Toma Petcu. 
Potrivit acestuia, deși consumul de gaz din România a scăzut, pentru că au dispărut unii consumatori mari, anul 
acesta a fost înmagazinat cu 1,6% mai mult. 
"Se tot pune problema dacă ne ajung aceste gaze! Răspunsul este simplu: Da, ne ajung! Pe de altă parte, în spațiul 
public au apărut o serie de declarații alarmiste cum că, la iarnă, România va trebui să importe gaze. Mă mir că în 
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2017 există oameni care se declară îngroziți de acest lucru. Totuși, România importă de zeci de ani gaze naturale, 
în mod special iarna, în vârfuri de consum. Cu toate astea, e important de spus că România este țara cu cea mai 
scăzută dependență de importuri din Regiune și își poate asigura singură aproape întreg consumul", a afirmat 
Petcu. 
Acesta a explicat că astăzi România nu poate extrage din zăcăminte mai mult de 30 de milioane de metri cubi 
zilnic, iar din depozite alte 26 de milioane de metri cubi. Într-o zi normală de iarnă, în România se consumă 
aproximativ 50 de milioane de metri cubi de gaze naturale. Deci, cele 56 de milioane metri cubi pe zi, din 
producția curentă și din înmagazinare, sunt mai mult decât suficiente. 
"Desigur, sunt și perioade foarte friguroase, cu temperaturi de minus 20 grade, mai multe zile consecutive. În 
astfel de situații consumurile cresc și pot ajunge la aproximativ 75 de milioane metri cubi. Aici discutăm de 
importuri. Iar furnizorii interni au anunțat că, pentru iarna aceasta, au încheiat deja contracte cu exportatorii", a 
menționat Toma Petcu. 
Și la energie electrice sunt stocuri de resurse mai mari decât iarna trecută, a arătat ministrul citat. 
"Spre exemplu, rezervele de apă din lacuri sunt cu peste 10% mai mari față de nivelul pe care l-am stabilit prin 
Programul de iarnă. Apoi, stocurile de cărbune au fost gândite complet diferit după experiența anului trecut. Am 
cerut stocuri duble în centrale, astfel că la CE Oltenia sunt stocuri de aproape 1,9 milioane de tone, din care 1,23 
milioane de tone în depozitele termocentralelor, 312.200 tone în depozitele Direcției Miniere și încă 39.600 tone 
pe traseu, în navete nedescărcate. Vrem să evităm problemele de anul trecut când transportul cărbunelui din 
carieră în centrale a durat și 13 ore pe o distanță de doar 60 de km", a precizat Toma Petcu. 
Ministrul Energiei a subliniat, în plus, că România are convenții cu statele vecine pentru ajutor în situații de 
urgență și a arătat că o astfel de Convenție a fost deja încheiată cu Bulgaria. De asemenea, sunt în negociere și 
contracte similare cu Ungaria și Serbia. 
"Este, dacă vreți, o măsură în plus de precauție, cu toate că, de la începutul anului, România a fost exportator net 
de energie. În final, vreau să subliniez din nou: sistemul energetic a fost sever neglijat la capitolul investiții și 
mentenanță. Trebuie să fim conștienți că sistemul nu va putea funcționa la nesfârșit fără să investim. Iar acesta 
este focus-ul mandatului meu de ministru. O serie de investiții au fost deja făcute, grupul 7 de la Ișalnița, altele au 
fost deblocate, grupul 5 de la Rovinari, hidrocentrala Răstolița. Una dintre cele mai importante este cea demarată 
de Romgaz la Iernut, singurul proiect de producere a energiei electrice din ultimii 10 ani derulat de o companie de 
stat. Această investiție este cu atât mai importantă cu cât în zona de nord a țării există doar 20% din capacitățile 
de producție din România, în timp ce acolo se consumă 60% din energia la nivel național. Investițiile vor fi, de 
acum încolo, punctul central al politicilor de business ale fiecărei companii aflate în coordonarea Ministerului 
Energiei", a afirmat Toma Petcu. 
Directorul general al Transgaz, Ion Sterian, a susținut recent, la audierile din Comisia parlamentară de anchetă a 
activității ANRE, că stocul de gaze realizat pentru iarnă este cel mai mic din ultimii 4-5 ani, iar România va fi 
nevoită să majoreze importurile cu 30% pentru a nu întrerupe consumatorii. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 

 Depozitele de deșeuri din jurul Capitalei nu mai au autorizație de mediu. Sancțiuni contestate în instanță 
Bucureștiul riscă să se confrunte cu o criză a gunoiului. Cele trei depozite de deșeuri ale orașului au rămas fără 
autorizație de mediu și ar putea fi închise. Administratorii gropilor de gunoi dau vina pe birocrație, dar autoritățile 
susțin că nu au primit la timp cererile pentru noi autorizații. 
Capitala produce aproape un milion de tone de gunoi în fiecare an. Cum colectarea selectivă și reciclarea sunt 
abia la început, cea mai mare parte a deșeurilor ajunge la cele 3 gropi de gunoi din jurul orașului. 
De curând, aceste depozite au rămas fără autorizație de mediu. 
Blocajul a apărut din cauza unor neînțelegeri dintre societățile care administrează gropile de gunoi și Agenția 
Națională pentru Protecția Mediului, instituția care eliberează autorizațiile. 
Președintele agenției, Viorel Toma, a subliniat că solicitările pentru autorizații au venit târziu, iar procedura de 
autorizare este complexă și necesită timp. 
În prezent, gunoiul continuă să fie depozitat în aceste gropi, iar Garda de Mediu spune că se încalcă astfel legea. 
Companiile care administrează gropile de gunoi au contestat în instanță sancțiunile Gărzii de Mediu. 
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Între timp, municipalitatea anunță că vor fi amenajate mai multe centre de sortare și incinerare pentru a reduce 
cantitatea de deșeuri care ajunge la groapă. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Preşedintele comisiei de Apărare din Senat, replică după avizarea proiectului pentru rachete Patriot: 'Un plus 
de securitate pentru România...' 
Preşedintele Comisiei pentru apărare, ordine publică şi siguranţă naţională din Senat, senatorul PNL Iulian 
Dumitrescu, aplaudă aprobarea proiectului de lege privind achiziţionarea sistemelor de rachete Patriot. 
Politicianul susţine că România va avea, astfel, un plus de securitate şi asigură Armata de tot sprijinul comisiei de 
specialitate din Senat în vederea înzestrării. 
"Consider că prezenţa sistemelor de rachete Patriot pe teritoriul României va aduce un plus de securitate pentru 
ţara noastră. Îmi pare bine că, pentru prima oară în ultimii ani, în acest context, industria românească de apărare 
are şansa să devină un partener important pentru producătorul sistemelor Patriot. Am aflat că Raytheon a semnat 
un Memorandum de Înțelegere cu Aerostar Bacău pentru a permite industriei româneşti de apărare de apărare să 
contribuie la producerea și mentenanța fiecărui sistem Patriot livrat în România. Anul 2017 este primul an când 
este respectat acordul semnat la cererea Președintelui României, de alocare a 2% din PIB pentru apărare. Având 
certitudinea alocării constante de fonduri, Ministerul Apărării Naționale poate demara programe de înzestrare 
care se întind pe mai mulți ani și, de ce nu, pe mai multe guvernări. Vreau să asigur Armata României de întreg 
sprijinul nostru, al comisiei de specialitate din Senat, pentru achiziţionarea celor mai moderne echipamente care 
să ne permită să ne apărăm ţara şi să participăm la apărarea colectivă cu tehnologii din secolul XXI", a declarat 
senatorul Iulian Dumitrescu pentru ŞTIRIPESURSE.RO. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Teodor Meleșcanu: Politica externă nu trebuie să fie obiectul competițiilor electorale interne 
Politica externă a unei țări nu trebuie să fie obiectul competițiilor electorale interne, ci trebuie să fie o politică 
bazată pe interesele fundamentale naționale și care trebuie să fie promovată de absolut toată lumea, a declarat, 
luni, ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleșcanu, la lansarea ediției a doua a volumului "Nicolae Titulescu. 
Politica externă a României". 
Șeful diplomației române a vorbit la eveniment alături de președintele Fundației Europene "Titulescu", Adrian 
Năstase. 
Teodor Meleșcanu a amintit că a semnat prefața primei ediții a acestui volum, în anii '90. El a spus că volumul 
"Nicolae Titulescu. Politica externă a României" nu se rezumă exclusiv la experiența personală a diplomatului. 
"De mai multe ori, Titulescu s-a referit la legătura dintre politica internă și politica externă. El avea obiceiul să 
spună 'Dați-mi o politică internă bună și voi face o politică externă excelentă'", a punctat Meleșcanu. Ministrul a 
făcut o paralelă cu situația actuală. "Din păcate, așa cum transpare din această carte, situația seamănă aproape ca 
două picături de apă cu situația în care ne aflăm noi la ora actuală — cu foarte multe idei care se bat cap în cap, 
inclusiv în materie de politică externă, cu o anumită violență de a ataca pe cineva care vine cu o anumită idee și a 
nu avea niciodată disponibilitatea de a examina-o și poate de a aduce anumite corecturi la ideile respective", a 
afirmat el. 
Teodor Meleșcanu a spus că face eforturi ca politica externă să nu fie "obiectul competițiilor electorale interne". 
"Din păcate, într-adevăr, și atunci ca și acum avem o anumită mentalitate în abordarea politicii externe. Am 
încercat și în primul mandat, cu mai mult succes, în cel patrulea, cu mai puțin succes, în a merge foarte tare pe 
ideea că politica externă nu trebuie să fie obiectul competițiilor electorale interne. Ea trebuie să fie o politică 
bazată pe interesele fundamentale naționale și care trebuie să fie promovată de absolut toată lumea", a subliniat 
șeful diplomației române. 
Potrivit acestuia, "dacă nu există un acord politic, dacă nu există un consens la nivel parlamentar, poți să ai cel mai 
bun ministru de Externe din lume, pentru că el nu va reuși să treacă dincolo de ceea ce este, de fapt, o bază 
fundamentală pe care și-o însușesc cu toții". 
"Atât timp cât nu avem un limbaj coerent, n-aș spune unic, unitar în promovarea intereselor noastre externe este 
foarte greu să ne așteptăm la miracole sau la rezultate foarte mari. Putem să avem rezultate de etapă, într-o 
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acțiune sau alta, dar nu putem să avem acea gândire strategică atât de necesară mai ales pentru o țară mică și 
mijlocie cum este România", a punctat el. 
Teodor Meleșcanu a spus că scopul acestui volum este de "a aduce la lumină lucruri fundamentale", care să 
folosească în viitor. 
"Mi-e frică de faptul că și peste 100 de ani vom fi cam tot în aceeași situație. Eu sper ca totuși lectura cărții să ne 
facă mai buni", a mărturisit ministrul de Externe. 
Despre actualitatea analizelor lui Nicoale Titulescu a vorbit și Adrian Năstase. "Evaluarea situației internaționale, 
evaluarea lui legată de pericolul de război, de alianțele care urmau să se stabilească și cine va câștiga războiul, 
dacă el va porni — unele dintre lucrurile acestea sunt extraordinare, citite acum, iar unele dintre evaluările privind 
raporturile între marile puteri, efortul de a păstra independența politicii externe sunt relevante, cred, pentru 
oricare dintre statele din Europa Centrală și din Europa de Est din vremea aceea, dar și din vremea noastră", a 
subliniat el. 
Semnatar al prefeței celei de-a doua ediții, Adrian Năstase a spus că această carte "are o tentă de o tristețe 
extraordinară". 
"El (Nicolae Titulescu — n.r.) a fost scos din Guvern după ce cu câteva luni înainte semnase deja un memorandum 
cu mai mulți membri ai Guvernului și cu prim-ministrul în legătură cu liniile de acțiune. Porniseră deja niște critici 
împotriva lui și atunci el a reușit să fixeze anumite linii de politică externă, inclusiv chestiunile legate de relația cu 
Uniunea Sovietică", a spus președintele Fundației Europene "Titulescu". 
Prima ediție a volumului "Nicolae Titulescu. Politica externă a României" a apărut în 1994, sub egida Fundației 
Europene "Titulescu", atât în limba română, cât și în limbile engleză și franceză. Volumul prezintă jurnalul vieții 
politice a marelui diplomat român Nicolae Titulescu — instaurarea, organizarea și menținerea păcii globale, 
context în care Titulescu a apărat drepturile României ,dar și ale tuturor statelor lumii, mici sau mari. Elemente 
fundamentale, prezentate în acest volum, le reprezintă integritatea teritorială, respectarea suveranității și a 
independenței naționale. În jurnalul său, mare diplomat român prezintă numeroase aspecte ale vieții politice din 
acea perioadă cum ar fi: criza ministerială română din august 1936, Mica Înțelegere, Înțelegerea Balcanică, 
Societatea națiunilor. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Strategia Națională în Domeniul Achizițiilor Publice, a fost dezbătută în cadrul conferinței PRIA Public Procurement din 8 
noiembrie 2017 
PRIAevents a organizat conferința PRIA Public Procurement - eveniment complex în cadrul căruia s-au dezbatut 
cele mai importante subiecte legate de Strategia Națională în Domeniul Achizițiilor Publice în 8 noiembrie 2017 la 
București. 
Bogdan CHIRIȚOIU și Bogdan PUȘCAȘ cei 2 președinți ai unor instituții cheie — au participat la conferința PRIA 
Public Procurement în 8 noiembrie 2017. 
În cadrul conferinței s-a discutat despre Strategia Națională în Domeniul Achizițiilor Publice, măsurile și noutățile 
legislative pe care le are în vedere Ministerul Finanțelor Publice și Agenția Națională pentru Achiziții Publice în 
vederea stimulării mediului de business. 
S-a discutat despre achizitiile publice în sectoare precum: construcții, IT&C, energie, mediu, sanatate și farma, 
auto, asigurari, financiar-bancar și nu numai. 
Strategia Națională în Domeniul Achizițiilor Publice este un document pentru reformarea sistemului național de 
achiziții publice în perioada 2015-2020. Dezvoltarea strategiei reprezintă o etapă crucială în vederea reformării 
sistemului românesc de achiziții publice, deoarece stabilește o viziune comună, într-un moment cheie, în care 
noile directive în domeniu propun statelor membre trecerea la o noua paradigmă, în contextul în care achizițiile 
publice devin instrumentul principal de deblocare a creșterii economice la nivel european. În consecință, 
achizițiile publice dau măsura bunei guvernanțe întrucât reglementează modul de cheltuire a banului public și 
trebuie să asigure accesul neîngrădit al operatorilor economici. 
De asemenea, am aflat care sunt propunerile și sugestiile mediului de afaceri, dar și ale camerelor de comerț, 
privind aceste modificări. Toate acestea sunt extrem de importante pentru președinți, directori generali, directori 
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financiari, directori juridici, directori de dezvoltare și pentru antreprenori, pentru planificările riguroase ale 
mediului de business. 
Am dezbatut alături de specialiști cum sunt reflectate modificările legislative ale Legii nr. 98/2016 privind 
achizițiile publice și care sunt segmentele unde se intersectează achizițiile publice și concurența. 
Lectorii invitați au fost: Bogdan PUȘCAȘ — Președinte Agenția Națională pentru Achiziții Publice (ANAP); Bogdan 
CHIRIȚOIU — Președinte, Consiliul Concurenței; Cristian ERBAȘU — Președinte, Federația Patronatelor 
Societăților din Construcții (FPSC); Mihaela ION — Managing Associate, Popovici Nițu Stoica & Asociații; Ramona 
PENTILESCU — Managing Associate, Popovici Nițu Stoica & Asociații; Mihai MATEI — Vicepreședinte, Asociația 
Patronală a Industriei de Software și Soluții (ANIS); Bogdan LEHEL-LORAND— Consilier de Soluționare în cadrul 
(CNSC); Silvia VLĂSCEANU — Director Executiv, Federația Asociațiilor Companiilor de Utilități din Energie (ACUE). 
Bogdan CHIRIȚOIU — Presedintele Consiliului Concurenței a declarat în cadrul conferinței PRIA Public 
Procurement: ?'Ne sperie bine, ne îngrijorează abordarea. Multe autorități locale vor să-și creeze singure firme 
proprii care să gestioneze unele dintre serviciile la nivel local (fără licitație n.r.). Din păcate, pentru România, 
Directiva este foarte bună pentru Germania, dar nu sunt convins că este bună pentru România, dar e aceeași 
Directivă pentru cele 28 de state membre și permite acest lucru", a spus Chirițoiu. 
El a punctat că Directiva "o fi bună pentru țări vestice cu o disciplină mai bună a administrației, dar în România ne 
creează îngrijorări". 
Bogdan PUȘCAȘ — Președintele Agenției Naționale pentru Achiziții Publice (ANAP), a declarat în cadrul 
conferinței PRIA Public Procurement:  
"În speța controlului ex-ante, (reforma instituției n.r.) va conduce la o abordare partenerială. Nu va mai fi ceea ce 
spune astăzi Ordonanța 30 și celelalte texte, un control intruziv, în care Agenția Naționlă dedică timp, stabilește 
termene, face calendare sau decide dacă activitatea Comisiei de evaluare este conformă sau nu. Se va face 
uniformizarea controlului ex-ante, dispariția acelor diferențe majore între validarea documentațiilor și observarea 
pe perioada evaluării ofertelor."  
El a precizat că în circuitul interministerial se află două proiecte de modificare a unor texte pe achiziții publice. 
"Ne aflăm la un an și jumătate de la adoptarea pachetului legislativ de transpunere a celor 3 directive și de 
reinterpretare a Directivei privind remediile la un moment de cotitură, pe care îl sintetizăm prin nevoia de 
simplificare, recalibrare și retraducere a unor concepte pe care le-am simțit în acest an și jumătate ca nefiind 
suficient de funcționale, adaptate la ceea ce avem nevoie în viața de zi cu zi. Din acest motiv suntem în 
promovarea pe circuitul interministerial a două inițiative, una dintre ele fiind Ordonanța de modificare a unor 
texte legislative în domeniul achizițiilor publice și încă o Ordonanță de reorganizare și de reformare a sistemului 
de control ex-ante. Vreau să afirm angajamentul Guvernului pentru promovarea acestor măsuri de simplificare, 
transparentizare și fluidizare a legislației în domeniul achizițiilor publice", a precizat oficialul ANAP. 
Mihaela ION — Managing Associate, Popovici Nițu Stoica & Asociații a declarat în cadrul conferinței PRIA Public 
Procurement:  
'În contextul activității intense a Consiliului Concurenței în domeniul licitațiilor, al amenzilor aplicate pe acest 
sector și al cauzelor legale de excludere a societăților din cadrul licitațiilor pe motivul distorsionării concurenței, 
crește importanța programelor de conformare. Fiecare societate, cu atât mai mult cele care participă la licitații, ar 
trebui să implementeze un astfel de program de conformare cu legislatia concurențială. Importanța implementării 
acestui program de conformare cu legislația concurentială crește și mai mult în contextul actual în care, în 
eventualitatea în care autoritățile contractante ar reține în sarcina societăților existența unui caz de excludere din 
cadrul respectivelor licitații, aceste programe ar putea fi invocate ca dovadă a remedierii conduitei profesionale. 
Totodată, pentru a fi evitate eventualele interpretări excesive cu privire la cazurile de excludere din procedurile 
de achiziție pe motivul distorsionării concurenței, ar fi utilă emiterea de către Consiliul Concurentei a unor 
instrucțiuni având ca target de data aceasta autoritățile contractante''. 
Ramona PENTILESCU — Managing Associate, Popovici Nițu Stoica & Asociații a declarat în cadrul conferinței 
PRIA Public Procurement:  
?'Reglementarea actuală a cazurilor de excludere din procedurile de achiziții publice lasă loc unor interpretări 
mult prea largi și pune pe umerii autoritătilor contractante o sarcină mult prea împovărătoare cu consecințe 
extrem de grave asupra societătilor luate individual și industriilor la nivel global.  
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Deschiderea spre dialog a instituțiilor implicate — ANAP și Consiliul Concurenței — manifestată în cadrul acestei 
conferințe, reprezintă un semn bun pentru demararea acțiunilor de remediere a situației. În acest sens, sunt 
încurajatoare atât declarațiile domnului Președinte al ANAP — potrivit cărora modificarea reglementării cazurilor 
de excludere referitoare la comiterea unor abateri profesionale grave este avută în vedere în sensul clarificării că 
acestea pot opera doar în cazul existenței unei hotărâri judecătorești definitive — cât și declarațiile Președințelui 
Consiliului Concurenței — care a recunoscut necesitatea clarificării cadrului legal aplicabil excluderii din procedura 
de atribuire, cel puțin prin emiterea de linii directoare în sprijinul autorităților contractante. Având în vedere 
gravitatea efectelor aplicării sancțiunii de excludere din procedurile de atribuire, considerăm oportună și 
analizarea modificării cadrului legal prin transferarea dreptului de decizie asupra excluderii de la autoritatea 
contractantă către un organism/comitet organizat la nivel central și format din persoane/instituții având 
capacitatea instituțională de a evalua aceste cazuri (exemplu — modelul Comisiei Europene)''. 
Conferința s-a adreseat participanților din sistemul de achiziții publice, adresându-se atât celor care sunt la 
început, cât și celor care au deja experiență în acest domeniu, dar și pentru stakeholderii din domeniu, autoritățile 
contractante, pentru operatorii economici, autorităților contractante care efectuează achiziții publice (atât 
manageri, cât și funcționari implicați direct in procesul de achiziții): administrația locala, administrația centrală sau 
alte instituții, beneficiarilor de finanțări europene, managerilor de proiect din mediul de afaceri, precum și pentru 
societatea civilă și instituții publice. 
Așadar, conferința s-a adresat tuturor celor implicați în procesul achizițiilor publice, de la stat și de la privat și va 
constitui cel mai bun prilej de dezbatere pentru o cât mai bună desfășurare a proceselor de achiziții publice. 
PRIA Public Procurement a reprezintat cel mai bun prilej de dezbatere despre legea achizițiilor publice, a facut 
parte din seria PRIAevents care au adus în atenție cele mai importante și mai actuale teme de dezbatere din 
fiecare domeniu și a beneficiat de o prezență mare a participanților și a mass-mediei. Cu o experiență de peste 12 
ani în organizarea evenimentelor premium, echipa PRIAevents este recunoscută pentru organizarea 
evenimentelor dedicate mediului de business. 
În cadrul conferinței PRIA Public Procurement s-a putut beneficia de aflarea noutăților legislative și fiscale, 
cunoștințe, experiențe, perspectivele și strategiile pentru anul 2018, analize la un nivel înalt, interconectarea 
dintre activități, precum și noile modificări ale Legii nr. 98/2016 privind achizițiile publice. 
Conferințele PRIAevents aduc în atenție cele mai importante și mai actuale teme de dezbatere din fiecare 
domeniu și beneficiază de o prezență mare a participanților și a mass — mediei. Cu o experiență vastă în 
organizarea evenimentelor premium, echipa PRIAevents este recunoscută pentru organizarea evenimentelor de 
top din cele mai reprezentative sectoare ale economiei. 
Parteneri ai evenimentului au fost: Popovici Nițu Stoica& Asociații; Camera de comerț Romano-Germană; Camera 
de comerț Romano-Franceză;Camera de comerț Romano-Olandeză;Camera de comerț Romano-Britanică; Econet 
Romania; FPSC;Camera de comerț Romania-Israel ; PPTT; ANIS; ACUE; BEROBA; Chamber of Comerce Elveția—
Romania. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Arad: Euroregiunea Dunăre-Criș-Mureș-Tisa aniversează două decenii de existență, la Novi Sad 
Împlinirea a 20 de ani de la înființarea Euroregiunii Dunăre-Criș-Mureș-Tisa va fi marcată, în orașul Novi Sad 
(Serbia), în cadrul unei ședințe festive, la care vor lua parte reprezentanții județelor Arad, Caraș-Severin, 
Hunedoara și Timiș din România, Csongrad, Bekes, Bacs-Kiskun - Ungaria și, nu în ultimul rând, ai Provinciei 
Autonome Voivodina, din Serbia. 
"Marți, la Novi Sad, se va sărbători împlinirea a două decenii de la înființarea Euroregiunii Dunăre-Criș-Mureș-Tisa 
(DKMT), euroregiune din care fac parte patru județe din România, trei județe din Ungaria și Provincia Autonomă 
Voivodina, din Serbia. Cu ocazia întrunirii de la Novisad vom face, în primul rând, un bilanț al celor 20 de ani de 
existență a Euroregiunii DKMT. După cum se știe, România a intrat în Uniunea Europeană din 2007 și, de atunci și 
până în prezent, am reușit să aducem în județul Arad fonduri europene în cuantum de peste un miliard de euro. Și 
când spun asta, nu mă gândesc doar la investiții realizate de autoritățile locale, ci și la cele realizate de agenții 
economici", a declarat, pentru AGERPRES, Iustin Cionca, președintele Consiliului Județean Arad. 
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Acesta a mai adăugat că, în programul întrunirii de la Novi Sad figurează o ședință tehnică, la care vor lua parte 
reprezentanții structurilor administrative din România, Ungaria și Serbia, după care va avea loc o ședință festivă 
menită să marcheze momentul aniversar. 
Euroregiunea Dunăre-Criș-Mureș-Tisa (DKMT), o euroregiune pionier, s-a înființat odată cu semnarea Protocolului 
de Cooperare Regională Dunăre-Mureș-Tisa, în data de 21 noiembrie 1997, evenimentul inaugural având loc la 
Szeged, reședința județului Csongrad, din Ungaria. Un an mai târziu, denumirea se schimbă în Cooperare 
Regională Dunăre-Criș-Mureș-Tisa. 
DKMT este o cooperare trilaterală între regiuni din România, Ungaria și Republica Serbia, diferite în ceea ce 
privește mărimea, populația, economia, dar legate prin interese comune în promovarea dezvoltării socio-
economice a întregii arii de cooperare. 
Populația Euroregiunii DKMT numără aproximativ 6 milioane de locuitori, suprafața totală fiind de 77.456 km 
pătrați. 
De menționat însă că primul pas pe linia înființării Euroregiunii DKMT a fost Acordul de colaborare parafat în 
1992, de reprezentanții județelor Timiș și Csongrad. Doi ani mai târziu, a fost semnată prima versiune a 
protocolului de creare a Euroregiunii DMT (Dunăre — Mureș — Tisa), acord semnat de două județe românești 
(Timiș și Arad), două județe maghiare (Csongrad și Bekes) și o regiune iugoslavă (Voivodina), însă existența unor 
piedici legislative au făcut ca înființarea euroregiunii să se amâne. În 1996, Voivodina adoptă oficial, legal, poziția 
de a participa la parteneriat, iar în 1997 se semnează a treia versiune a protocolului DMT, consemnându-se și 
lărgirea parteneriatului pe partea română, prin alăturarea județelor Caraș-Severin și Hunedoara. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Se anunţă investiţii de PROPORŢII în România. Un gigant francez vrea fabrică pentru RACHETE la Ploieşti 
Compania producătoare de rachete MBDA intenţionează să producă în România componente de rachete, să 
asambleze şi să realizeze mentenanţa rachetelor, în Ploieşti, după ce personalul român va fi instruit la fabricile din 
Franţa, dacă se ajunge la un contract, potrivit MEDIAFAX. 
În urma memorandumului de înţelegere semnat de MBDA cu Romarm, companie românească care fabrică 
armament, muniţie şi vehicule blindate, şi Electromecanica Ploieşti, una dintre filialele Romarm, compania 
franceză intenţionează să fabrice componente ale rachetelor în România şi să creeze linii de asamblare şi de 
mentenanţă ale rachetelor Mistral şi Mika, la Ploieşti. 
„Ce vom face în România: integrarea, producerea şi mentenaţa rachetelor Mistral şi Mika”, a spus Didier Philippe, 
vicepreşedintele MBDA. 
Instructajul personalului face parte din oferta pe care MBDA a propus-o autorităţilor române. Astfel, persoanele 
vor primi documentaţia, vor fi instruite în fabricile din Franţa şi vor primi instructaj şi pe teren. 
Românii vor fi instruiţi în Selles-Saint-Denies, localitate din centrul Franţei, din unde este facilitatea europeană a 
MBDA de asamblare a rachetelor, dar şi în unităţile de producţie în Bourges, unde aproape jumătate din angajaţi 
se ocupă cu producţia mecanică şi a subsistemelor, precum şi în Paris. 
De asemenea, firma intenţionează să implice studenţii români în sistemul de fabricaţie al rachetelor, propunând 
Academiei Militare un program prin care studenţii vor participa la sesiuni de instructaj, în Franţa. 
„În România, purtăm discuţii cu academiile militare. Ne-am întâlnit, spre exemplu, în Bucureşti, cu Academia 
Militară. Vom discuta, de asemenea, cu Academia Navală şi Academia Forţelor Aeriene”, au transmis 
reprezentanţii MBDA. 
Investiţia pentru modernizarea instituţiilor româneşti din domeniul fabricării de rachete ar urma să dureze 10 ani, 
a mai spus Philippe, în cazul în care va fi semnat un contract în acest sens. 
După ce România a promis că va aloca 2% din PIB pentru apărare, MBDA a făcut o serie de propuneri pentru 
autorităţilor române, atât pentru rachete de aviaţie, cât şi pentru armată şi marină. 
„Suntem implicaţi în câteva proiecte şi competiţii. Unul vizează corvetele şi propunem rachetele VL Mika şi ultima 
generaţie Exocet. Participăm, de asemenea, la competiţia care vizează apărarea de coastă, propunând ultima 
generaţie Exocet. Avem planuri şi în ceea ce priveşte shorad – vshorad. Pe baza acordul strategic cu Franţa, am 
primit autorizarea de a propune României linii de integrarea pentru rachetele Mistral şi Mika, pentru sistemele de 
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apărare aeriene şi în armată. Apoi, mai propunem Mistral cu lansatorul Manpad, pentru armată”, a declarat 
Didier Philippe. 
MBDA, producător european de sisteme de rachete tactice, Romarm, companie română de stat din domeniul 
apărării şi Electromecanica Ploieşti, filiala Romarm au semnat un memorandum de înţelegere, în timpul vizitei 
preşedintelui Franţei, Emmanuel Macron în România. 
Compania este prezentă în cinci ţări europene precum şi în Statele Unite. În 2016, MBDA a avut o cifră de afaceri 
de 3 miliarde de euro cu un total de comenzi în valoare de 15,9 miliarde de euro. În total, grupul oferă o gamă de 
45 de sisteme de rachete şi produse de contramăsuri aflate în serviciu operaţional şi mai mult de 15 care sunt în 
prezent în dezvoltare. MBDA este deţinută de Airbus Group (37,5%), BAE Systems (37,5%) şi Leonardo (25%). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UPDATE Orașul Amsterdam va găzdui sediul Agenției Europene a Medicamentului 
Orașul olandez Amsterdam a fost desemnat, luni seară, pentru a găzdui sediul Agenției Europene a 
Medicamentului (EMA), care va trebui să fie mutat de la Londra în perspectiva ieșirii Marii Britanii din Uniunea 
Europeană, transmit agențiile internaționale de presă. 
Potrivit unor surse diplomatice citate de AFP și Reuters, după ce în runda a treia de vot, în care au intrat orașele 
Milano și Amsterdam, cele două candidate au obținut un număr egal de voturi, președinția estoniană a Consiliului 
Uniunii Europene a trecut la următorul pas procedural — tragerea la sorți.  
 
''Felicit orașul Amsterdam pentru câștigarea votului pentru găzduirea EMA! Este o alegere excelentă, care 
garantează continuitate în asigurarea de medicamente sigure pentru consumatorii europeni'', a scris pe Twitter 
ministrul german al afacerilor europene, Michael Roth, prezent la reuniunea Consiliului Uniunii Europene de la 
Bruxelles.  
La a doua rundă de vot au candidat Milano, Amsterdam și Copenhaga, plasate în această ordine pe primele trei 
poziții în prima rundă pentru desemnarea viitorului sediu al EMA, Bratislava obținând locul al patrulea și ieșind 
astfel din cursă. 
EMA are circa 900 de angajați care se ocupă de evaluarea, supervizarea și monitorizarea medicamentelor pentru 
ființe umane și animale în interiorul blocului comunitar. 
După alocarea sediului EMA, în Consiliul UE urmează procedura de vot pentru desemnarea viitorului sediu al 
Autorității Bancare Europene (EBA). Cele opt orașe în competiție pentru sediul EBA sunt Bruxelles, Dublin, 
Luxemburg, Paris, Frankfurt, Viena, Praga și Varșovia, favoritele fiind Frankfurt și Viena. 
Găzduirea sediilor EMA și EBA se traduce prin locuri de muncă și vizibilitate pentru orașele și țările gazdă și de 
aceea competiția a fost extrem de dură. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Parisul va găzdui sediul Autorității Bancare Europene (președinția UE) 
Parisul a fost ales pentru a găzdui Autoritatea Bancară Europeană (EBA), instituție care va părăsi Londra din cauza 
Brexitului, la finalul unui vot organizat la Bruxelles, a anunțat luni președinția UE, transmite AFP. 
Potrivit unei surse diplomatice, capitala franceză a fost aleasă prin tragere la sorți în fața Dublinului, cele două 
orașe înregistrând același număr de voturi în cel de-al treilea tur, la care au participat miniștri din cele 27 de țări 
care vor rămâne în Uniune. 
Paris, Frankfurt și Dublin — a fost ordinea după primul tur de scrutin, după care Frankfurt a fost eliminat, în turul 
doi, cu doar 4 voturi pentru, în timp ce Parisul a obținut 10 iar Dublin — 13 voturi. 
Agenția bancară, cu cei aproximativ 170 de angajați ai săi, a suscitat interesul a opt orașe care au candidat pentru 
a o găzdui, printre care Luxemburg, Bruxelles, Varșovia sau Viena. 
Anterior, tot luni seară, orașul olandez Amsterdam a fost desemnat pentru a găzdui sediul Agenției Europene a 
Medicamentului (EMA), care va trebui să fie mutat de asemenea de la Londra în perspectiva ieșirii Marii Britanii 
din Uniunea Europeană. 
(Sursa: Agerpres) 
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 UPDATE Putin s-a întâlnit cu Assad la Soci și l-a ''felicitat'' pentru ''rezultatele'' în lupta împotriva terorismului 
Președintele rus Vladimir Putin s-a întâlnit luni seară cu președintele sirian Bashar al-Assad în stațiunea Soci, în 
sud-vestul Rusiei, cu două zile înaintea unui summit tripartit Rusia-Iran-Turcia privind Siria, a anunțat marți 
Kremlinul, relatează AFP și Reuters. 
"Vladimir Putin a purtat negocieri cu președintele sirian Bashar al-Assad, care s-a deplasat în Rusia pentru o vizită 
de lucru", a precizat Kremlinul într-un comunicat, adăugând că cei doi lideri au discutat despre lupta împotriva 
terorismului și perspectivele unui acord politic în Siria. 
În cadrul acestei întâlniri care a avut loc la reședința de vară a lui Putin din stațiunea balneară Soci, la malul Mării 
Negre, liderul de la Kremlin l-a ''felicitat'' pe Assad pentru ''rezultatele'' sale în lupta împotriva terorismului, 
afirmând că "înfrângerea inevitabilă și definitivă a teroriștilor" se apropie în Siria. 
Potrivit lui Putin, întrevederea a vizat în special discutarea "unei reglementări politice și pașnice pe termen lung" 
în Siria, după înfrângerea teroriștilor, a precizat Kremlinul. 
"Încă mai avem un drum lung de parcurs până vom obține o victorie completă asupra teroriștilor. Însă în ceea ce 
privește colaborarea noastră în lupta împotriva terorismului pe teritoriul Siriei, această operațiune militară se 
apropie, într-adevăr, de final", i-a spus președintele rus omologului său sirian. 
"Cred că acum este momentul să trecem la procesul politic", a adăugat Putin, în contextul în care el urmează să îi 
primească miercuri pe omologii săi turc și iranian pentru un summit consacrat rezolvării conflictului sirian, care a 
făcut cel puțin 330.000 de morți în șase ani. 
Conform unor imagini transmise de televiziune rusă, Assad le-a mulțumit lui Putin, ministrului apărării rus și 
șefului Statului Major al Rusiei pentru sprijinul lor în Siria. 
Assad i-a transmis omologului său rus "recunoștința poporului sirian" pentru ajutorul Rusiei în apărarea 
"integrității teritoriale și a independenței" Siria, conform afirmațiilor sale traduse în rusă. 
Putin a afirmat de asemenea că, după întâlnirea cu Assad, intenționează să aibă o serie de ''consultări'' cu emirul 
Qatarului, cu președintele american Donald Trump și cu liderii din Orientul Mijlociu. 
Discuția la telefon cu Donald Trump este prevăzută pentru marți, conform afirmațiilor lui Putin, făcute publice de 
Kremlin. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Republica Moldova: Eșecul referendumului anti-Chirtoacă menține situația incertă din administrația Chișinăului (experți) 
Prezența extrem de redusă la referendumul din 19 noiembrie pentru revocarea din funcție a primarului 
Chișinăului, Dorin Chirtoacă, a avut drept cauză atât scăderea popularității Partidului Socialiștilor, cât și poziția 
mai multor partide care au chemat alegătorii să boicoteze consultarea, consideră analiști consultați luni de Radio 
Chișinău. 
Potrivit acestora, după eșecul referendumului din cauza prezenței scăzute, cel mai probabil se va menține situația 
actuală din administrația municipală. 
Aproximativ 110.500 de alegători au participat la referendumul de revocare a lui Dorin Chirtoacă, ceea ce a 
reprezentat 17,5%, adică de aproape două ori mai puțin decât minimul necesar pentru validarea acestuia. 
Locuitorii Chișinăului au fost convinși de partidele care au îndemnat la boicot, în special de Partidul Acțiune și 
Solidaritate (PAS) și Partidul Democrat (PD), consideră observatorul politic Nicolae Negru. Dar principalul motiv 
este că a scăzut încrederea electoratului în Partidul Socialiștilor, formațiunea care a solicitat organizarea 
referendumului, și în Igor Dodon, spune el. 
'Prezența a fost chiar mai mică decât voturile obținute de candidatul socialist Zinaida Greceanîi la alegerile locale 
din 2015. Acest fapt relevă o dezamăgire profundă a electoratului socialiștilor', apreciază analistul citat. 
Situația din municipiul Chișinău va rămâne incertă și în continuare se va menține cel mai probabil actuala stare de 
lucruri — primarul Dorin Chirtoacă rămâne suspendat, iar orașul va fi condus de un interimar, opinează analistul 
politic Veaceslav Berbeca. 
'Primarul va fi în continuare suspendat, iar Silvia Radu va exercita funcția de primar interimar până la o decizie 
definitivă în privința dosarului lui Dorin Chirtoacă, sau dacă acesta va fi condamnat, ar putea avea loc alegeri 
anticipate', a indicat Berbeca. 
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Dorin Chirtoacă s-a aflat în arest la domiciliu de la sfârșitul lunii mai până acum zece zile când a fost eliberat sub 
control judiciar, el fiind cercetat într-un dosar de corupție. Chirtoacă a fost suspendat din funcție, iar atribuțiile de 
primar interimar le-a exercitat un timp viceprimarul Nistor Grozavu, cercetat în același dosar. Acum două 
săptămâni, Nistor Grozavu a numit alți doi viceprimari, dintre care unul — Silvia Radu — a preluat și interimatul 
funcției de primar general. Partidul Socialiștilor și Partidul Liberal au contestat legalitatea acestor decizii, 
considerând că, de fapt, Partidul Democrat (PD) controlează Primăria. PD a negat însă că ar avea interese politice 
la Primăria Chișinăului. 
(Sursa: Agerpres) 
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